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Tot i èsser l’Asseguranga de Vellesa una ne
cessitai sentida per una gran part dels met- 

ges sindicáis, que voldrien ampliar la previsió 
que actualment els ofereix la Mutual Mèdica, 
amb una pensió o jubilació en arribar a deter
minada edat, és evident que no s’hauria encara 
plantejat la prompta satisfaccio d’aquesta neces
sitai i no s’hauria pensai a fer l’asseguranqa de 
vellesa, a no èsser els temors que s’insinuaren, 
amb més o menys fonament, de les dificultáis 
que el dia de demà podien presentar-se a la Mu
tual Mèdica per no poder diferenciar la invali- 
desa de la vellesa, considerant que aquesta man
ca de diferenciació produiria un excés de subsi- 
dis d’invalidesa que augmentaría les prorrates 
de la Mutual fins a uns límits insostenibles.

Aquest criteri motivà el primer projecte de 
Vellesa, redactat pel company Secretali de la 
Mutual Mèdica, Dr. Rosell-Jané, i es fa esment 
d’aquesta mateixa opinió, si bé molt esmorteida, 
en el projecte que posteriorment- ha estructurat 
el Dr. Figa, nomenat President de la Comissió 
per estudiar aquest projecte.

En l’estudi del Dr. Rosell-Jané, per crear-se 
l’asseguranqa de Vellesa absolutament indepen- 
dent de la Mutual Mèdica, resulta que, malgrat 
haver estat inspirat per solucionar aquells proble- 
màtics perills, no els resoldria, cas d’existir, puix 
dues coses econòmicament independents no po
den ajudar-se mùtuament per les dificultáis d’es- 
tablir entre elles un nexe de relació.

Per aquesta raó i perqué les di verses opi- 
nions que s’han manifestat i que la Comissió 
pot haver recollit són favorables a què la Sec- 
ció d’Asseguranqà de Vellesa sigui una branca

més de la Mutual, essent indispensable que si- 
gui aixi si es vol que aquesta nova modalitat de 
previsió serveixi per enfortir la Mutual en pre
visió de possibles contingències, tôt i que siguin 
aqüestes molt discutibles, puix tenen l’origen, 
no en una qüestió de números, sinó en una qües- 
tió de criteri contra la qual el Reglament de la 
Mutual Médica sobrades facultats dóna al Con
seil Administratiu per evitar-les, considero millor 
orientât el projecte del Dr. Figa que, a l’ensems 
que crea un capital necessari a la pensió que dis
frutaran, obliga a la Secció d’Invalidesa de la 
Mutual Médica a unes aportacions proporciona- 
des al risc que s’estalvia en abonar per cOncepte 
de vellesa alió que podría haver de pagar per in- 
validesa. Aixó requereix una fonda modificado 
del Reglament de la Mutual, difícil tal vegada de 
portar a la práctica, si es vol conservar la inde- 
pendéncia actual de cada branca de previsió ó 
Secció de la Mutual Médica. El cost, malgrat 
d’ésser més réduit que el del projecte del doctor 
Rosell, no deixaria d’ésser una nova cárrega ais 
companys mutualistes, tôt i que sigui per crear
se un nou dret, encara que condicionant-los un 
altre que ja disfruten: el d’invalidesa.

Ens trobem, dones, davant de dos prójectes : 
un d’independent de la Mutual, amb possibili- 
tats de millorar-la, pero, a costa d’una profunda 
modificado i tenim com a punt de referencia o 
d’informació la voluntat manifestada per molts 
associats i d’una manera especial peí Dr. Durich, 
de la Comissió de Vellesa, que sigui creada 
aquesta pensió o jubilació, acoblant-la a restruc
tura de la Mutual.

Lógicament procedeix després d’aquests ante-


